
Verleden week hoorden we de tekst van Jesaja: ‘Ik neem u bij de hand en waak over u en 
maak u voor de mensen tot een teken van mijn Verbond, tot een licht voor de volken’ (Jes. 
42,6). Vandaag horen we een vervolg daarop: ‘Gij zijt niet alleen mijn dienaar om Jacobs 
stammen op te richten en de rest van Israël terug te brengen. Ik maak u ook tot een licht 
voor de heidenen, zodat mijn heil tot de grenzen der aarde zal gaan.’. 
Verleden week hebben we nagedacht over Gods verbond met de mensen, de stappen die 
God met ons heeft gezet in die lange geschiedenis. De ontwikkeling vanaf de eerste mensen 
tot Noach, van Noach tot Abraham, van Abraham tot Mozes, van Mozes tot David en zo 
kwamen we uiteindelijk bij Jezus uit. 
We hebben toegelicht hoe Jezus Zelf ons Verbond met God is in levende lijve, in Lichaam 
en Bloed en hoe Hij ons zeven tekenen van zijn nieuwe verbond heeft nagelaten, waardoor 
wij mogen delen in Gods Verbond en waardoor wij mensen van het Nieuwe Verbond kunnen 
zijn. 
 
Dit weekend horen we Jesaja zeggen: ‘Ik maak U nu tot licht voor de heidenen, zodat mijn 
heil tot de grenzen der aarde zal gaan’. Jezus is een teken en Jezus is licht. U weet wat licht 
betekent. Onze ogen hebben licht nodig, anders zien we niets. We hebben in ons leven 
lichtende voorbeelden nodig. 
 
Johannes de Doper zegt: ‘Zie het Lam Gods dat de zonden van de wereld wegneemt’. Hij 
roept ons op om te zien. Johannes zegt dus: ‘Zie, kijk, open je ogen, dat is het Lam van 
God’. 
 
Johannes wil ons leren zien, leren kijken. 
 
Kijken moet je leren, dat merken we bij de kunst, bij de natuur, maar ook bij mensen 
onderling. Wat zie je in iemand, zie je iemand wel echt? 
 
‘Zie het Lam Gods dat de zonden van de wereld wegneemt’. Deze tekst zou onder elk 
kruisbeeld kunnen staan. Omhoog kijken en opkijken naar Hem die als een lam de zonden 
van de wereld draagt. 
 
Johannes zegt dat hij zelf ook eerst iets heeft gezien. Hij zei: ‘Ik heb de Geest als een duif 
uit de hemel zien neerdalen en Hij bleef op Hem rusten’. En daarna spreekt Johannes nog 
twee keer over zien: ‘Hij die mij gezonden had sprak: Op wie gij de Geest zult zien 
neerdalen … Hij is het’. En tenslotte zegt hij: ‘Ik heb het zelf gezien. Deze is de Zoon van 
God’. 
 
Het gaat er dus om: Wat zie je in Jezus? Zie je Hem eigenlijk wel, zie je het zitten om Zijn 
voorbeeld te volgen, zie je met je geloof méér dan wat je ogen kunnen zien? 
 
Het is duidelijk. Johannes zegt: ‘Zie het Lam van God’. Maar ze zien geen lam, ze zien een 
mens. Straks zeg ik hetzelfde wanneer ik de hostie ophef, vooraf aan de communie: ‘Zie het 
Lam Gods dat wegneemt de zonden der wereld’. U ziet dan geen lam, maar een hostie. In 
feite gebeurt hier hetzelfde als tweeduizend jaar geleden. We worden opgeroepen om te 



zien, om meer te zien dan wat onze ogen kunnen zien. Die mens is het Lam van God. Die 
hostie is het Lam van God. 
 
Zo gaat het met Jezus al tweeduizend jaar. De Kerk geeft iets door, van generatie op 
generatie, de Kerk geeft een ‘zien’ door, een ander zien dan hoe de wereld ziet. Johannes 
eindigt met de woorden: ‘Deze is de Zoon van God’. Alles wat Johannes heeft mogen zien 
komt samen in deze woorden: ‘Deze is de Zoon van God’. 
 
We geloven Johannes de Doper op zijn woord, om dat wat hij gezien heeft. We geloven de 
evangelisten op hun woord dat zij allerlei gebeurtenissen trouw en waarachtig hebben 
doorgegeven. We geloven de vrouwen die bij het lege graf kwamen en een verschijning 
kregen. We geloven de leerlingen die Jezus zagen na Zijn verrijzenis. We geloven en ons 
geloof helpt ons te zien. 
 
Want wanneer we in de kerk met de ogen van het geloof leren zien, dan kunnen we in onze 
wereld herkennen hoe God aan het werk is. Dan zie je in de dood een kiem van nieuw 
leven. Dan zie je de tekenen van de tijd en besef je dat God doorgaat. Dan leer je in je eigen 
leven Gods aanwezigheid te zien. Dan zie je in man, vrouw en kinderen tekenen van Gods 
liefde, hoe God ons uitnodigt een stap verder te doen en van deze wereld iets moois te 
maken. 
 
Wij mogen in Jezus Gods Zoon zien. God ziet in ons Zijn Kinderen. Amen. 


